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Благоевградска област в цифри

307 882 души

88 600 души

Население

Работещи

2,583 млрд. лв.

483 млн. евро

427,5 млн. лв.

3

Брутен
вътрешен
продукт

Чуждестранни
инвестиции

Инвестиции за 
имущество 
и ресурси на 
предприятия

Висши училища

266Хотели

18 337Легла

63,9 млн. лв.Приходи от 
нощувки

Д-р Атанас Камбитов,
кмет на Благоевград:

Парк
“Македония”

става
зеленото
сърце на

града

Интервю на II стр.

Владимир Москов,
кмет на Гоце Делчев:

Нов язовир
ще реши

проблема с
недостига

на вода

Интервю на IV стр.

Красимир Герчев,
кмет на Разлог:

За 10 г. сме
изпълнили
европроекти

за 60
млн. лв.

Интервю на VI-VII стр.

ЧЕТВЪРТЪК,
24 МАЙ 2018 г.

Основен ремонт започна община-
та в центъра на Благоевград, който
е построен преди 30 г. и ще запази
архитектурния си облик.

СНИМКА: ОБЩИНА БЛАГОЕВГРАД

ТОНИ МАСКРЪЧКА

Б
лизо половин милиард
лева са инвестициите,
направили фирмите в

Благоевградска област за
последната година. Парите
са вложени в земи, сгради,
техника, оборудване.

Внушителни инвестиции
прави “Карлсберг Бълга-
рия” в пивоварната си в
Благоевград. Над 2 млн. лв.
се дават за оборудване и
технологични линии. Ин-
вестирани са и 5 млн. лв. в
модерна пречиствателна
станция за отпадните води
на фабриката.

Наскоро в града бе от-
крит третият завод у нас на
фирма за производство на
тапицерии за автомобилни
волани, след като от години
работят заводите є в Муса-
чево и Ихтиман. Електро-
ника за автомобили произ-
вежда и открит преди месе-
ци завод в Разлог.

Туризмът, който е осно-

С 1/2 милиард лева
инвестиции област
Благоевград е новата
точка на БГ икономиката
● Сериозна част е в сферата на услугите и туризма
● Районът е 7-и по брутен вътрешен
продукт с 8290 лв. на човек
● Гърци и македонци са привлечени от ниските
данъци и добрата среда за правене на бизнес

вен отрасъл в региона, пра-
ви сериозни инвестиции в
нови обекти. Освен вече
построените хотели в Бан-

ско и Разлог, които непре-
къснато се обновяват, за-
почва изграждане и на нови
в района на село Баня зара-
ди минералните извори
там.

Преди дни заработи от-
ново и емблематичният
комплекс “Катарино” край
Разлог, след като новите
собственици направиха ос-
новен ремонт за милиони
левове.

200 млн. лв. от инвести-
циите в региона са в транс-
портния бизнес. Стотици

фирми за товарни превози
се регистрират в областта,
като много от тях са на
гръцки или македонски
граждани, които са привле-
чени тук от ниските данъци
и благоприятната среда за
правене на бизнес, както и
от географското положе-
ние.

Благоевградска област е
на 7-о място в страната по
брутен вътрешен продукт с
2,583 млрд. лв.

На човек от населението
се падат 8290 лв.

Абитуриентите
на Благоевград от
випуск 2018 пре-
минаха през цен-
търа, носейки та-
бела “Аз обичам
Благоевград”. В
тяхна чест кметът
Атанас Камбитов
даде специален
коктейл.

Празнично ше-
ствие от два лъча
ще има днес за
Деня на българ-
ската просвета и
култура, славян-
ската писменост и
Празника на гра-
да. Първият ще
бъде от паметника
на св. св. Кирил и
Методий, а втори-
ят от сградата на
Съдебна палата.
Крайната цел е пл.
“Македония”.

СНИМКА:

ТОНИ МАСКРЪЧКА
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Д-р Атанас
Камбитов, кмет
на Благоевград: Проекти за 44 млн.

лева дават нов облик
ме готовност за изграждане на
черква там. Спонсор е готов да
даде парите, но очакваме проект
от Неврокопската епархия. В съ-
щото време водим преговори с
МО за замяна на останалите 120
дка от поделението с терен край с.
Мощанец. Там общината пред-
вижда да изгради необходимата
инфраструктура за военното
формирование, а то ще бъде из-
несено извън града, което е и
удобство за военните.

Така до4-5г.парк“Македония”
ще се оформи на площ от около
180 дка като огромно зелено съ-
рце в центъра на Благоевград.

- Актуално напоследък е из-
граждането на системи за видео-
наблюдение. Ще има ли такава и в
Благоевград?

- В момента тече процедурата
за обществена поръчка. Надявам
се до година и половина да са обх-
ванали поетапно целия град. Ще
започнем от районите на учили-
щата и детските градини, парко-
вете, центъра. Проектът е за око-
ло 1,8 млн. лв., а централата на
системата ще е в полицията.

- Напоследък трафикът по цен-
тралните улици е силно натова-
рен. Какво може да се направи за
облекчаването му?

- Обсъждахме въвеждането на
еднопосочно движение в целия
център, но се оказва, че улиците
са така проектирани, че това не е
възможно навсякъде. Готвим

проект за концесия
за подземен и
наземен паркинг

в района на пазара за около 200-
300 автомобила, с което се надя-
вам да облекчим движението.

- Докъде стигнаха преговорите
за ски зоната над града?

- Има инвеститор, който води
преговори с банката, която е
принципал на съществуващата
ски зона. Очаквам до няколко ме-
сеца преговорите да са финализи-
рани. Общината ще поеме своите
ангажименти да оправи пътя до-
там и да се дадат петна за изгра-
жданена3-4,нонеповече,хотела.
Целта е местността Бодрост -
Картала да стане привлекателна
туристическа дестинация.

- Тази година какво да очакваме
от културната програма на стана-
лия популярен фестивал “Фран-
кофоли”?

- Трите издания доказаха, че
Благоевград се превърна във фе-
стивална дестинация и ще про-
дължава все повече да привлича
туристи и меломани. Когато за-
почнахме през 2015 г., не очаквах-
ме, че ще успеем да стигнем дотук
- да подготвяме 4-ото издание на
световноизвестния фестивал.

За тези 3 години
създадохме публика

Миналата година бе посетен от
над 30 хил. души. Това е оценка и
отговорност. И тази година изне-
надите са много, изпълнителите -
уникални. През есента предвиж-
даме нова изненада за благоев-
градчани - още един мащабен фе-
стивал с рок насоченост, но по-
късно ще съобщим подробности.

Благоевград има стратегия за
развитие като фестивален цен-
тър на Балканите и с бавни и си-
гурни стъпки върви натам.

ТОНИ МАСКРЪЧКА

- Г-н Камбитов, когато догоди-
на се кандидатирате отново за
кмет, какво ще обещаете на жи-
телите на Благоевград, след като
той е напълно обновен?

- Действително с инвестициите,
които направихме в последните
години,

градът придоби
съвсем нов облик

и визия. Сега си давам сметка, че
откакто съм на кметския пост - от
2011 г. досега, в общината са влез-
ли над 200 млн. лв. С тях преобра-
зихме града и най-сериозните
проблемисарешениилинапътда
се решат. В същото време общи-
ната е жив организъм и винаги
има какво още да се направи, ви-
наги се появяват проблеми за ре-
шаване. Така че работа има до-
статъчно и за следващия мандат.

- В момента градът е като
строителна площадка. През ден
правите първа копка на обект.

- Сега работим по изпълнение
на мащабен проект “Благоу-
строяване на градската среда” по
ОП “Региони в растеж” на стой-
ност 13,2 млн. лв. В него се включ-
ват обновяване и облагородяване
на централния площад, който е
символ на града, реконструкция
на площадното, подплощадното
пространство и фонтаните, худо-
жествено осветление в централ-
ната градска част.

Центърът на
Благоевград е
направен преди 30 г.

и оттогава не е имало сериозни
ремонти. Има течове, паднали
облицовки, компрометирани
конструкции. Всичко ще се запа-
зи като художествено и архитек-
турно решение, но ще се вложат
нови материали, прави се хидрои-
золация, така че още 30 г. площа-
дът да няма нужда от ремонти.

По същия този проект започнах-
ме благоустрояване на IV микро-
район, рехабилитация и рекон-
струкция на улици, енергоспестя-
ващо осветление и озеленяване.
Благоустроени ще бъдат 6 улици,
коитосабезнастилкаибезтротоа-
ри. Там е една от най-новите жи-
лищни зони в близост до ЮЗУ и
болничните заведения, заради кое-
то неговото благоустрояване е
крайно наложително.

Започна и подмяна на ВиК мре-
жата и ремонт на ул. “Марица”.
Изграждамепърватавцентъраве-
лосипеднаалея,свързващанай-на-
товаренитебулевардииулицисоб-
ща дължина над 5 км.

В момента изпълняваме догово-
ри за над 35 млн. лв., или 85% от
предоставения ресурс по “Региони
в растеж”, който е 44 млн. лв. Този
фактебезспорнодоказателствоза
високите обороти, с които работи
община Благоевград.

Пак по “Региони в растеж” реа-
лизирахме проект за енергийна
ефективност на сградата на по-
жарната, пред приключване е и
сградата на полицията. Започнах-
ме саниране на сградата на общин-
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ската администрация.
Извиняваме се за неудобството

на гражданите около строителни-
те обекти, но се надявам всичко да
приключи окончателно до средата
на следващата година.

Със 150 санирани
блока сме първенци

в националната програма за енер-
гийна ефективност. Догодина ще
вложим пари за облагородяване
на междублокови пространства,
зелени площи и паркинги. Ще
строим нова детска градина, как-
тоифизкултурнисалонина2гим-
назии. Филиалите на детските
градини се нуждаят от ремонт - и
това сме предвидили.

Всичко това нямаше да се слу-
чи, ако не беше огромната помощ
от страна на правителството. Из-
ползвам повода да

благодаря лично на
премиера Бойко
Борисов за средствата,
които са отпуснати и
заради които
Благоевград
има нов облик
- Подменя се, където е възмож-

но, ВиК мрежата, но тя е поне на
50 г. и течовете са ежедневие.

- Това е най-болният проблем
поради отказа на 1 община от
областта да се включи във ВиК
асоциацията. Заради това не от-
говаряме на условията за консо-
лидация да кандидатстваме за
европари. Лишени сме от тези па-
ри,бездасмевиновни.Вблизките
4-5 г. ще трябва да търсим 15-20
млн. лв. за подмяна на най-амор-
тизираната част от мрежата.

- Ваши колеги се оплакват от
финансовите корекции при из-
пълнение на проектите. Благоев-
град има ли такива санкции?

- При изпълнение на европей-
ските проекти най-важното е
след това да бъдат приети без за-
бележки и в срок. Досега кон-
тролните органи не са имали за-
бележки към нас по отношение
на проектиране, изпълнение и пу-
скане в експлоатация на различ-
ните обекти. Благодарение на те-
зи европейски проекти успяхме
да направим Благоевград по-кра-
сив, по-зелен и по-благоустроен.

-Неможебезвъпросазадепото
за отпадъци, което засяга и още 4
общини.

- Вече минаха всички процеду-
ри, има финансиране и реално се
изпълнява проектът. Наскоро
подписахме договор с МОСВ за
безвъзмездна финансова помощ
за изграждане към депото на ком-
постиращи инсталации и на ин-
сталации за предварително тре-
тиране на битови отпадъци за 13
млн. лв. Компостиращата инста-
лация за разделно събрани био-
разградими и зелени отпадъци е с
капацитет 2516 т на година и ще
обслужва 97 836 жители. Пред-
стои и подписване на договор за

изграждане на
анаеробна инсталация
за 38 млн. лв.,

с която ще затворим цикъла на
третиране на отпадъците. С нея
общата стойност на депото става
около 70 млн. лв. и то ще е едно от
най-модерните в страната.

- Ще има ли разшираване на но-
вия парк “Македония” и какво
още ще се изгражда на терените
на бившите казарми?

- Миналата година превърнах-
меоколо60дкаотбившатаказар-
ма в парк “Македония”. За първи
път там се проведе фестивалът
“Франкофоли. Благоевград”.

Облагородихме района и има-

● Градът вече е
фестивалният център
на Балканите
● Водим преговори
с Министерството на
отбраната за замяна на
120 дка от поделението на Благоевград
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Археолози и инженери
ще решават за трасето на

“Струма” и древния град
ТОНИ МАСКРЪЧКА

Комисия от археолози, строи-
телни инженери и проектанти ще
реши как да продължи строител-
ството на лот 3.1 на магистрала
“Струма” в участъка край бла-
гоевградското с. Покровник.

Там археолози откриха остан-
ки от древно селище от около III
век от н.е. Очаква се до края на
юни комисията да предложи ва-
рианти за запазване на находки-
те, както и продължаване на
строежа на лота.

“Категоричен съм, че трябва да
се вземе най-балансираното, най-
разумното, най-отговорното ре-
шение, с което

да се запазят находките
и да продължи
строежът на
магистралата

Не говорим за конфронтация
между двете неща. И двата обек-
та са важни за нас”, е становище-
то на кмета на Благоевград д-р
Атанас Камбитов. Той се надява
назначената комисия да излезе
със становище по-бързо, за да не
се спира строежът на аутобана.

“Още няма решение, а чувам

какви ли не небивалици и се дава
гласност на хора, които не разби-
рат, а в някои случаи става въпрос
и за откровени манипулации.

Задължително трябва да запа-
зим находките, задължително
трябва да продължи строител-
ството на магистралата”, каза
още кметът. Той предупреди, че е
голям рискът при забавяне на
строежа да се загуби европейско-
то финансиране и парите да се
прехвърлят към други обекти.

Според него процедурите при
евентуалното изместване на тра-
сето на магистралата са дълги и
може фатално да забавят стои-
телството. Задължително ще

трябва да се
направи нов ОВОС,

който подлежи на обжалване.
“Ще трябва и нова оценка за съ-

ответствие, нови парцеларни пла-
нове. Правят се обявления, обще-
ствено обсъждане, оценка на тере-
ни, които ще се отчуждават, а те
същоможедасеобжалват.Когато
оценката не е влязла в сила, спира
изпълнението. Забавянето на
строителството може да е фатал-
но”, допълни Камбитов.

Археолози откриха древна църква, баня и гробница по трасето на лот 3.1
от магистрала “Струма”. СНИМКА: АВТОРЪТ

Забавянето на строежа
на магистралата може
да пренасочи парите

за други проекти

ТОНИ АНДРЕЕВА

Ексцентричната Ройшин
Мърфи, очарователната Ayo и
нашумелият в Европа с хито-
вете си френски рапър Метр
Гимс са водещите имена в про-
грамата на четвъртото издание
на феста “Франкофоли”, което
тази година ще се проведе на
22 и 23 юни в Благоевград.

Останалите познати имена
са младата френска звезда с
български произход Венсан
Винел, френските DJ Федер и
DJ Aslove и най-успешната ру-
мънска изпълнителка Инна.

И тази година концертите в
двата фестивални дни ще са
при вход свободен на терена
на парк “Македония”, където
миналата година се събраха
над 30 000 фенове.

Голямата изненада за публи-
ката тази година е участието
на eксцентричната Ройшин
Мърфи. Като част от бандата
“Молоко” Ройшин е смятана за
един от ключовите артисти на
музикалната сцена през 90-те
с големите хитове на групата
The Time is Now, Sing it Back и
Forever More. Следва солова
кариера, която я налага като
икона на попкултурата, раз-
познаваема с уникалния си
стил и елегантно смесване на
жанрове.

Жанрово различен и силно
емоционален, стилът на Айо,
който

смесва блус, рок,
соул и реге,

e добре познат на българската
публика. Очарователната пе-
вица, която придоби световна
популярност още през 2006 г.
със сингъла Down on My
Knees, пристига за “Франкофо-
ли” с концерт в първия фести-
вален ден. Следвайки кариера-
та си, тя напуска Германия и
живее и работи в Лондон, Па-
риж, а сега и в Ню Йорк.

Първият концерт в България
на рапъра Метр Гимс ще е ме-

Ройшин Мърфи,
Айо и Метр Гимс
- хедлайнери на
“Франкофоли”

Ройшин Мърфи - чакана на сцената на “Франкофоли”.

сеци преди планираното му
европейско турне, завършващо
с грандиозен концерт на Стад
дьо Франс през септември
2019 г. Той ще представи най-
новия си албум Ceinture noire,
който излезе през март т.г.

С първи концерт на “Франко-
фоли” ще участва и младият

френски музикант с
български произход
Венсан Винел

21-годишният Венсан стана по-
пулярен с талант и личната си
история, която разбива со-
циалната стигма за хората с
увреждания. Надарен с изклю-
чителен слух, но с нарушено
зрение, през 2017 г. той се яви
на кастинг, сам си акомпани-
раше на пиано, и веднага спе-
чели журито в “Гласът на
Франция” и достойно стигна до

третото място на финала.
Венсан ще се включи и в

подкрепа на социалната кауза
за равен достъп до култура и
изкуство на хора в неравно-
стойно положение и различни
социално изолирани групи.

Французинът Адриен Феде-
рикони е по-познат на светов-
ните сцени като DJ Feder. Ро-
ден в Ница, артистът се мести
в Париж, където през 2014 г.
става част от дийп хаус сцена-
та и започва да набира попу-
лярност.

Най-успешната в Европа ру-
мънска попдива Инна (артисти-
чен псевдоним на Елена Алек-
сандра Апостолеану) ще под-
грява втория ден на “Франко-
фоли”. Тя продължава тради-
цията да има един балкански
съвременен изпълнител на
всяко издание на фестивала.

Цонко Цонев, зам.-кметът на Благоевград Христина Шопова и
кметът на с. Дъбрава Росен Георгиев (от ляво на дясно) предста-
виха участниците във фестивала.

Бившият китарист на
Whitesnake Марко
Мендоса гостува на
The Brava Balkan fest
ТОНИ МАСКРЪЧКА

Марко Мендоса е хедлай-
нерът на тазгодишното изда-
ние на The Brava Balkan fest,
обявиха зам.-кметът на Бла-
гоевград Христина Шопова,
бившият кмет на Каварна
Цонко Цонев и кметът на се-
ло Дъбрава Росен Георгиев.

Тази година фестът ще се
проведе на 7 и 8 септември в
Дъбрава.

“Поздравявам организато-
рите за усилията и за това,
че в краткото време, в което
се провежда фестивалът, ус-
пяха да го направят значим.
За това, че работят да има
все повече публика, това е
пример как едно малко, кра-
сиво място над Благоевград
може да създаде културно
събитие, което да привлича
хора от цялата страна и чуж-
бина”, каза зам.-кметът Хри-
стина Шопова. The Brava fest
e част от културния календар
на община Благоевград и ам-

бицията е той да се разра-
ства. Тази година The Brava
fest ще включи освен бившия
китарист на Whitesnake Мар-
ко Мендоса български групи
и групи от Сърбия, Турция и
Македония.

“Благодаря на община Бла-
гоевград, че винаги се е отзо-
вавала и подкрепя The Brava
рокфест. Изключително важ-
но е, че тя застава зад таки-
ва инициативи. За трета годи-
на съм в Благоевград и става
все по-хубаво”, каза Цонко
Цонев. Той поясни, че благо-
дарение на община Благоев-
град тази година и озвучава-
нето ще бъде на високо ниво.
Очаква се да бъде обявена и
схема, според която всеки ще
може да разпъне палатката
си за двата фестивални дни.

По време на фестивалната
програма ще има и съпътства-
ща. Музикалната академия ще
се реализира от Rockschool и
Мелина Крумова.
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Над 2 млн. лв. са
осигурени по

“Региони в растеж”
за обновяване на
образователната
инфраструктура

Владимир Москов, кмет на община Гоце Делчев:

Нов язовир ще реши
проблема с водата

ТОНИ МАСКРЪЧКА

-Г
-н Москов, общината ак-
тивно се възползва от
европейско финансиране

по Оперативна програма “Регио-
ни в растеж”. Кои са най-значи-
мите проекти, покоитовмомента
се работи?

- Предстои ни много сериозна
работа по няколко проекта от
одобрената инвестиционна про-
грама по ОП “Региони в растеж”.
Тя е за 19 070 867 лв. От тях 18 995
867 лв. са безвъзмездна финансо-
ва помощ и 75 000 лв. - собствено
участие.

Първият проект е за рекон-
струкция и рехабилитация на
улична мрежа в западната част на
града - 30 улици с дължина 6,5 км,
смяна на водопровод и цялостно
обновление, нова настилка, тро-
тоари, осветление, маркировка.
Той е на стойност 5,7 млн. лв. По-
голямата част от работата по то-
зи проект вече е свършена.

Това ще даде възможност за по-
добра среда за живот на хората в
този квартал. Това е трети голям
проект и смятам, че

с още два такива
градът като цяло ще
придобие друг облик

Имаме и две села - Мусомище и
Брезница, в които разчитаме на

нуждаещи се в социални жилища.
Над 2 млн. лв. са осигурени пак

по “Региони в растеж” за обновя-
ване на образователната инфра-
структура.

- Общината е осигурила ново
оборудване за социалния патро-
наж. Колко хора ползват услуги-
те?

- Оборудването е за 29 358 лв. и е
осигурено чрез проект за модер-
низиране на кухненското оборуд-
ване и обзавеждане на Домашен
социален патронаж. Средствата
са от фонд “Социална закрила”. С
тях са закупени енергоспестява-
щи уреди за кухненския блок.

Домашният социален патро-
наж в община Гоце Делчев обс-
лужва близо 400 души - 200 от тях
са възрастни хора, които получа-
ват ежедневно храна в домашни
условия, други 100 ползват услуга
“Обществена трапезария” с въз-
можност да избират храна по две
менюта дневно, а освен това 80
деца и възрастни в дневен център
за деца с ментални увреждания и
дневен център за възрастни хора
с увреждания също получават
ежедневно храна, приготвена от
персонала на патронажа.

- Лятото е сезонът, който за
много селища е труден заради не-
достиг на вода. Община Гоце Дел-
чев има ли проблеми с водоснаб-
дяването и какво е решението?

- По информация, която имаме
от ВиК, в последните няколко го-
дини пада отокът от основния во-
доизточник - река Туфча, с който
се водоснабдява по-голямата част
от общината и района.

Това налага отново да се поста-
ви въпросът за изграждане на
язовирнадБрезница,коетоеедна
отдавнашна идея. Сами разбира-
те, че това е много сериозна инве-
стиция, но ако бъде реализирана,
ще се реши проблемът с водос-
набдяванетокактовГоцеДелчев,
така и ще могат да се подават и
допълнителни количества за
района на Банско и Разлог.

Идеята е отдавна, но до момен-
та не е намерен начин тя да бъде
реализирана, защото е свързана
съссериознофинансиране.Дото-
зи период европейско финанси-
ране не е имало, затова и не сме се
възползвали. Възможностите са
да се потърси финансиране от
държавата, като по предварител-
ни изчисления съоръжението ще
струва около 30-35 милиона лева.

Програмата за развитие на сел-
ските райони.

По нея кандидатстваме по мяр-
ката, която е свързана с изгра-
ждане на общински пътища и ос-
новна рехабилитация. Единият е
пътят през Такето, който е въз-
лов път и който ще освободи гра-
да от големия трафик в икономи-
ческата зона и бизнес зоната. Ще
освободи редица улици, които в
момента се задръстват в опреде-
лени периоди от деня, ще се нама-
ли и замърсяването на града. Дру-
гият е главният път Баничан -

Брезница - Корница, който е въз-
лов от общинските пътища и
свързва 3 от най- големите села в
общината. За него е предвидена
цялостна рехабилитация. Рабо-
тим и по програмата за енергийна
ефективност на многофамилни
жилищни сгради и първите сани-
рани блокове са вече факт.

- Капиталовата програма, зало-
жена в бюджета, също е доста
амбициозна - 850 хил. лв. от соб-
ствени приходи. Кои са обектите
по капиталното строителство?

- Част от тези пари в размер на

40 000 лв. са
предвидени за
изграждане на
укрепителни стени

в селата Корница, Борово и Лъж-
ница. Освен това сме заложили
60 хил. лв., с които да благоу-
строим района пред сградите на
медицинския център - Гоце Дел-
чев и МБАЛ “Ив. Скендеров”.
Предвиждаме там да бъде изгра-
ден паркинг за удобство на хора-
та, които посещават болницата и
медицинския център.

В капиталовата програма сме
заложили и доста средства за
благоустрояване на улична мре-
жа в Мосомище и Брезница, как-
то и за рехабилитация на улична
мрежа на територията на общи-
ната - в града и в селата Брезни-
ца, Мосомище, Борово, Корни-
ца, Лъжница, Господинци и По-
пови ливади.

Подготвяме проекти за обно-
вяване на дома на културата, как-
то и за реконструкция на съще-
ствуваща сграда в бившата ка-
зарма за настаняване на крайно

ТОНИ МАСКРЪЧКА

Неврокопският ми-
трополит Серафим и
кметът на Гоце Делчев
Владимир Москов ще
водят празничното ше-
ствие за 24 май.

Денят на славянска-
та писменост и българ-
ската просвета и кул-
тура и тази година ще
бъде отбелязан търже-
ствено в Гоце Делчев.
Общината и учебните
заведения в града ор-
ганизират традиционно
празнично шествие,
което ще тръгне в 11 ч
от пл. “Гоце Делчев”.
То ще премине през
ул. “Търговска” и ще
завърши на пл. “Маке-
дония” пред дома на
културата.

Шествието ще се во-

Владиката Серафим
и кметът водят
шествие за 24 май

трополит Серафим, на-
родни представители,
председателят на об-
щинския съвет, общин-
ски съветници, випуск-
ници и изявени и дока-
зани професионалисти
в различни области,
които са родом от Гоце
Делчев.

Празничната програ-
ма ще започне в 11,30
ч на пл. “Македония”.
Ще бъдат наградени
изявени учители и уче-
ници от учебните и
детски заведения в об-
щината.

Шествието в Гоце Делчев

ди от военен духов ор-
кестър и в него по тра-
диция ще участват
кметът, заместниците
му, Неврокопският ми-
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Красимир Герчев,
кмет на Разлог: Инвестирахме

през април.

Средствата за зимно
почистване са много
по-големи в една
планинска община
- Какво е състоянието на улич-

ната мрежа и общинските пъти-
ща до селата?

- В община Разлог над 80% от
общинските пътища са нови,
остават малки участъци, които
ще ремонтираме с наши средства.
По европрограми направихме
нов път Разлог - Годлево, Баня -
Долно Драглище - Горно Драгли-
ще, реновиран е пътят за Елеш-
ница. Предстои мащабен ремонт
на пътя за Бачево за 3,2 млн. лв.

- Вече се предоставят за упра-
вление на общините находища на
минерална вода. Вашата община
има ли такъв интерес?

- Това беше един от добрите
примери за децентрализация,
който даде добър резултат за об-
щина Разлог и с. Баня. Когато
поехме стопанисването на мине-
ралните води, имаше издадени 2-3
разрешителни за ползване. Сега
са близо 50, има и други в процеду-
ра. Това показва, че нашата адми-
нистрация и общинският съвет
сме си свършили работата. Не-
случайно през 2017-а най-голяма-
та инвестиция бе хотел в с. Баня,
който даде работа на 100 души и
генерира добър продукт. В мо-
мента се изгражда още един ком-
плекс. Сигурен съм, че с. Баня ще
стане изключително добро място
за отдих и туризъм, още повече че
е на 5 км от ски пистите и от голф
игрището.

Бурното развитие на Баня като
спа център ни задължава да пред-
приемем инвестиции в инфра-
структурата, предстои да ремон-
тираме улици, въпреки че и досе-
га сме инвестирали много сред-
ства.

Предстои изграждане на 410-
кубиков резервоар за минерална
вода. Той ще има възможност за
задържане на минерална вода и
така ще се гарантират дебитите,
коитосазаявениисеплащат.Има
още свободни дебити за ползване
на минерална вода, но ще се пре-
цизират разрешителните.

ТОНИ МАСКРЪЧКА

- Г-н Герчев, в последните дни да-
дохте старт на доста обекти в Раз-
лог. Превръща ли се общината в
строителна площадка?

- Да, в общината не е спряло
строителството, а съвсем наскоро
започна изпълнението на няколко
проекта по Оперативна програма
“Региони в растеж” за мерки за
енергийна ефективност.

Сградите са разделени в няколко
групи: 14 са многофамилните жи-
лищни сгради, друга група са пу-
бличните, от които 3 училища - СУ
“БратяКаназиреви”,гимназиятаза
механизация в селското стопанд-
ство и ОУ “Никола Парапунов”, а
останалите са читалището и две ад-
министративни сгради. В тях се по-
мещаватДомашенсоциаленпатро-
наж, Дневен център за стари хора,
Общинска служба по земеделие,
Обреден дом, “Социално подпома-
гане” и др. Ще се направи топлинно
изолиране, подмяна на прозорци и
вратисPVCпрофил,възстановява-
не на покрив, изцяло ще бъде под-
менена ВиК инсталацията. Ще оси-
гурим и достъпна среда за хора с
увреждания.

Общата сума, спечелена по “Ре-
гиони в растеж” за тези сгради, е 8
млн. лв. Сроковете за изпълнение
са до април 2019 г., но

очаквам да приключим
доста по-рано
- По какви други инфраструктур-

ни проекти работите?
-Подписахмедоговорсфонд“Зе-

меделие”зареновираненапътища.
Миналата година сменихме водо-
проводанаул.“Изворите”.Сегаще
бъде реновирана, както и ул. “Ри-
ла”, изходът за Бачево и най-голя-
мата улица в Елешница. Очакваме
договор и за няколко улици в Раз-
лог, където сме подменили водо-
провода и започваме цялостно ас-
фалтиране и подмяна на тротоар-
ните настилки. Това са ул. “Черна
река”, “Опълченска”, “Христо Бо-

тев” - важни улици с две кръгови
кръстовища. С това Разлог ще при-
добие още по-красив и съвременен
вид. Предстои смяна на ВиК и ас-
фалтираненаул.“Шейново”ичаст
отул.“БратяКулини”и“ГоцеДел-
чев”. Ще създадем неудобство на
съгражданите ни, но трябва да под-
менимстарата,амортизиранаводо-
проводна система.

- Община Разлог разчита основ-
но на европейски средства за се-
риозни ремонти.

- Категорично без европейско
финансиране не бихме се справили
и това е една от големите ползи от
членството ни в ЕС. За 10 г. общи-
ната е усвоила над 60 млн. лв. по
европейски проекти в различни
сфери. За малка община това е из-
ключително голяма сума, свеж ре-
сурс. Нямаше как да направим тол-
кова много само със собствени при-
ходи от местни данъци и такси.

Благодарение на този ресурс се
движим напред. Така се изравняват

и стандартите, създава се по-добра
среда за живот. Община Разлог е
една от малкото за миналата годи-
на, която е с положителен прираст.
Това показва, че работим в правил-
на насока.

- Имате ли проблем със събирае-
мостта на данъците?

-Практикаедаиманискиданъци.
Да, но ако те са много ниски, ще
имаме и ниски очаквания, защото
общинскиятбюджетсеформираот
тях.

В Националното сдружение на
общините се обсъжда предложе-
ние част от ДОД или ДДС, при-
мерно 1-2%, да се връща в общи-
ните. И аз стоя зад едно такова
решение, защото общините ще
генерират собствени ресурси, ще
привличат добри кадри, а те биха
работили,акоимадобриприходи.

От друга страна, планинските
общини са в по-неблагоприятна
среда. При нас зимата почва в
края на октомври и приключва

● Общината е една от малкото у
нас с положителен прираст
● Мащабни проекти правят Разлог
център за туризъм и инвестиции

Осветиха
скален барелеф
на св. Георги
край Елешница
ТОНИ МАСКРЪЧКА

Осветиха скалния ба-
релеф на св. Георги
край разложкото с.
Елешница. Иконата ба-
релеф изобразява сце-
ната със змея и победа-
та на доброто над зло-
то. Изработен е от Пе-
тър Чорев от с. Елешни-
ца.

На освещаването при-
състваха кметът Краси-
мир Герчев, депутатът
д-р Емил Тончев и жи-
тели на Елешница.

Петър Чорев изказа
благодарности на кмето-
вете на Разлог и Елеш-
ница за подкрепата. Той
заяви, че съвсем скоро
са поставени прожекто-
ри на барелефа, от кои-
то скалата оживява.

Изображението на ска-
лата е третирано с ка-
менно лепило за пред-
пазване от климатичните
влияния. Ще бъде почи-
стена и пътеката, която
води до барелефа.

Захари Бахаров, Асен
Блатечки и Нона Йотова
пристигат за “Звездите
на театъра” в Разлог
Пет от най-добрите представления
ще представят на фестивала

Как депутат опитва да си
вдигне рейтинга с добре об-
мислен, донякъде абсурден
ход, организирайки в един и
същи ден сватбата на сина си
и своята, е началото на инте-
ресната постановка, а краят -
неочакван.

В програмата за втората
вечер на феста е предвиден
моноспектакълът на Захари
Бахаров “Чамкория” по рома-
на на Милен Русков. Бахаров
е носител на “Икар” 2018-а
на съюза на артистите за
главна мъжка роля.

Сатиричният театър се
представя с “Джина и Фи-
дел”. Нона Йотова ще влезе в
ролята на световноизвестна-
та, но вече оттеглила се от
киното Джина Лолобриджи-
да, която пристига в Хавана,
за да направи интервю с Фи-
дел Кастро.

“Зимата на нашето недо-
волство” по романа на Джон
Стайнбек е постановката на
Малък градски театър “Зад
канала” на 27 юни. Драматур-
гичната версия е на Юрий
Дачев, а режисьор - Бина Ха-
ралампиева. Илка Зафирова,
Светлана Янчева, Василена
Атанасова, Каталин Старей-
шинска, Асен Блатечки, Пе-
тър Калчев, Малин Кръстев,
Христо Мутафчиев са част от
звездите, които ще играят на
разложката сцена.

Закриването на феста е на
28 юни с “Рейс” от Станислав
Стратиев, на Плевенския дра-
матичен театър “Иван Ра-
доев”.

Тончо Токмакчиев, Марта
Вачкова, Адриан Филипов,
Асен Данков са познатите
имена на сцената на читали-
щето.

Кметът на Разлог Красимир Герчев и актрисата Нона Йотова за
поредна година ще са домакини на фестивала “Звездите на театъра”.

ТОНИ МАСКРЪЧКА

Разлог ще се превърне за
поредна година в център на
актьорското майсторство и
театралното изкуство. Пет из-
ключително добри предста-
вления ще бъдат поставени
на голямата сцена на читали-
щето от 24 до 28 юни. Поста-
новките в рамките на фести-
вала “Звездите на театъра”,
организиран от община Раз-

лог и Нона Йотова, са от 20
ч.

Първи на сцената излизат
актьорите от театър “Бонини”
на 24 юни с “Нашата голяма
френска сватба” от Жан Жак
Брикер и Морис Ласег, поста-
новка на Асен Блатечки.

Почитателите на Мелпоме-
на ще видят в ролите Гера-
сим Георгиев-Геро, Светлана
Бонин, Евгени Будинов и др.
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60 млн. лева по
европрограми -
без тях нямаше
да се справим

- Как община Разлог помага
на инвеститорите?

- Основните нормативни до-
кументи на общината дават спо-
койствие на инвеститори и
граждани. За един инвеститор е
важно да знае какъв е общият
устройствен план, къде какво
може да се строи, ако реши да го
направи, общината да е предви-
дима, да бъде обслужен бързо и
компетентно от администра-
цията за издаване на необходи-
мите документи.

За 2017 г. общинската адми-
нистрация е обработила 38 хил.
преписки, което говори за бър-
зо обслужване. Планираме

да изградим
панорамен път в
курортната местност
Бетоловото, където
е най-голямото голф
игрище на Балканите
с хотели и къщи за гости. Той

ще даде по-голям потенциал за
развитие на курорта.

Разлог има и голям потенциал
за развитие на икономиката.
Имаме немалка площ в 3 инду-
стриални зони, които могат да
бъдат изпълнени със съдържа-
ние. Инфраструктурата им е от-
носително добра. Сега решава-
ме въпроса с пътя до източната
зона, който минава през имот на
държавна компания. Предстои
да изчистим проблема, за да се
уреди достъпът до тази зона.

Доста фирми развиват прера-
ботвателен бизнес, а отскоро
имаме и

инвеститор, който
откри фирма за
производство на
електронни части

за коли със 100 работници.
- Каква спортна инфраструк-

тура предстои да се изгражда?
- Общинският съвет отдаде на

концесия място за реализиране
на голям спортен комплекс от
103 дка, който ще е най-големи-
ят в Благоевградска област.

Довършва се работното
проектиране на обекта, който
ще е между дестинациите Ре-
денка, Бетоловото и Катарино.
Там няма урбанистичен натиск
и претоварване с много сгради.
Предвижда се в спортния ком-
плекс да има футболни терени,
зала, тенис и баскетболни игри-
ща. Стои въпросът за рекон-
струкцията на спортните сало-
ни в с. Баня и Бачево. Мислим и
за строеж на нова спортна зала в
града, защото сегашната е
строена в края на 50-те години.

- Доста общински болници в
страната са в тежко финансово
състояние. При вас как е?

- Нашата общинска болница
няма как да избяга от общите
процеси, но като цяло тя стои
стабилно. И лекарите, и ние по-
ложихме много усилия за мате-
риалната база. Всяка година об-

щина Разлог отделя средства от
бюджета си за лечебното заве-
дение. Реализирахме два проек-
та за 5,5 млн. лв. за саниране,
ремонти, нова апаратура.

- В навечерието на 24 май как-
во прави общината за образова-
телната инфраструктура?

- Вложили сме много средства
в учебните заведения и детски
градини, за да са спокойни роди-
телите. Всички са “опаковани”,
газифицирани. В селата обаче
все още са на отопление с твър-
до гориво, но имаме планове и
това да се промени - предстои в
училищата в Елешница и Дра-
глище да направим отоплител-
на инсталация. В село Баня и в
Бачево имаме работни проекти
за изграждането на нови учи-
лищни салони.

За 24 май искам да поздравя
всичкиучителииученици,чита-
лищни и културни деятели за
това, че неизменно пренасят
огъня на свещеното българско
слово и духовност от поколение
на поколение.

Разлог е град пазител на тра-
дициите, но и община, която
гледа в бъдещето, развива се
бързо, модернизира се и при-
влича младите. А когато млади-
те искат да живеят в родната
община, да инвестират в нея, да
създават
дом и семей-
ство, това е
добър знак.

Децата на Раз-
лог работиха със
соларни модули

за производство
на ток.

СНИМКА:
ОБЩИНА РАЗЛОГ

Деца видяха
как работят
соларни модули

Над 150 ученици в Разлог рабо-
тиха със соларни модули за произ-
водство на ток, затопляне на вода и
отопление на оранжерия на праз-
ника на слънчевата енергия. Той бе
организиран от община Разлог съ-
вместно с ОУ “Св. Паисий Хилен-
дарски” в с. Баня.

Ученици от разложките училища
“Св. св. Кирил и Методий”, “Яне
Сандански”, “Братя Каназиреви” и
“Никола Парапунов”, както и връст-
ниците им от училищата в с. Баня и
с. Бачево работиха с 4 соларни мо-
дула, като в реално време просле-
диха как се произвежда електри-
ческа енергия на два от тях.

Те имаха възможността да на-
блюдават как благодарение на
слънчевата енергия се затопля во-
да и се отоплява оранжерия.

Учениците придобиха нови зна-
ния и умения за използването на
соларните технологии в реалния
живот, както и за важността на из-
ползването на възобновяемите
енергийни източници. Демонстра-
цията бе по проект по програма
“Еразъм +” на ЕС, по който разлож-
ки училища работят заедно с учи-
лище “Мирче Ацев” от община
Гьорче Петров от Република Маке-
дония.

ТОНИ МАСКРЪЧКА

Професионалната
гимназия по механиза-
ция на селското стопан-
ство в Разлог започна
работа по проект за ин-
вестиции за подобрява-
не на образователната
инфраструктура и учеб-
ния процес.

1,3 млн. лв. са осигу-
рени по Оперативна
програма “Региони в ра-
стеж 2014-2020”. Кме-
тът Красимир Герчев и
директорът на училище-
то Иван Аврамов дадо-
ха старт на строителни-
те работи. Предвижда
се в учебния корпус и в
общежитието да се из-
вършат цялостен ре-
монт и топлинно изоли-
ране на покрива, то-
плинно изолиране на
външните стени, подмя-
на на прозорци и врати
със система от PVC
профил и стъклопакет.

Ще се изгради ото-
плителна инсталация на
пелети. Ремонти ще
има в помещенията на
учебния корпус - фоайе-
та, коридори, кабинети
на първия етаж, рабо-

1,3 млн. лв. за обновяване на
гимназията по механизация

Кметът Герчев даде старта на ремонта на гимназията.

тилници, стаи за персо-
нал и кухня. Ремонтни-
те дейности ще обхва-
нат и електрическата
инсталация, балконски-
те парапети, които са в
лошо състояние, цяло-
стен ремонт ще се из-
върши на съществува-
щите санитарни поме-
щения и ще се обособ-
ят нови такива. В обще-
житието ще се изгради
нова отоплителна ин-
сталация на пелети, а в

учебния корпус ще бъ-
де подменен котелът с
нов, който има по-висок
коефициент на полезно
действие. Допълнителни
строително-ремонтни
дейности ще бъдат из-
вършени и в двете сгра-
ди.

Предвидено е и заку-
пуване на трактор, плуг,
култиватор за окопни
култури, сеялка, карто-
фосадачка и картофова-
дачка.


